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Zápis ze 79. setkání Poradního sboru RMB pro rodinu ze dne 22. 9. 2017 
 
  
 
 

 
Místo setkání: zasedací místnost tajemníka Magistrátu města Brna, budova Nové radnice 
Účastníci: členové Poradního sboru RMB pro rodinu dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu. 
 
Téma schůze: 
 

1. Analýza situace rodin s předškolními dětmi a rodin se závislým seniorem z perspektivy rodin a 
klíčových aktérů v oblasti tvorby politik péče a poskytování péče. 

2. Představení projektu Křesadlo 
3. Informace o rozvoji spolupráce s městskými částmi v oblasti rodinné politiky 
4. Různé 

 
Zahájení: 
 
Paní předsedkyně PSpR Mgr. Vondráčková  zahájila schůzi a přešla k jednotlivým bodům programu. 
 

1. Analýza situace rodin s předškolními dětmi a rodin se závislým seniorem z perspektivy 
rodin a klíčových aktérů v oblasti tvorby politik péče a poskytování péče. 

K tématu hovořila Mgr. Koudelková, vedoucí Odd. koncepce a rozvoje Odboru zdraví MMB, které 
koordinuje tvorbu oborového strategického  dokumentu „Plán zdraví města Brna“ . (Tento dokument 
bude zastřešujícím dokumentem, jenž bude obsahovat programové dokumenty z oblasti řešení 
rodinné politiky, domácího násilí, aktivního stárnutí a zdravotnických služeb.) 
 
Mgr. Koudelková představila výsledky zadané analýzy dvou kvalitativních průzkumů provedených MU 
Brno. Jednalo se o průzkumy z roku 2015 na téma Potřeby rodin s dětmi předškolního věku a Potřeby 
rodin se závislým seniorem. Zároveň představila závěrečnou výzkumnou zprávu „Mezigenerační 
vztahy a solidarita“. Tato zpráva je ve formátu PDF přílohou zápisu. 
 
Mgr. Koudelková zároveň informovala o tom, že budou vznikat pracovní skupiny k tvorbě 
programové části strategického dokumentu a je třeba do pracovních skupin nominovat 2-3 
pracovníky, a to pro 2 pracovní skupiny: 1. problematika rodin a 2. pro seniory. 
Zájemci se mají hlásit PhDr. Oujezdské do 2.10.2017. V přihlašovacím mailu prosíme uvést jméno, 
organizaci, mail a telefonní kontakt. 
 
K předloženým materiálům zazněly tyto podněty: 

• Potřeba informovat, ale i vzdělávat. Důležité je pracovat  s mladými  generacemi, u generace  
tzv. mileniánů je riziko, že nebudou pečovat o své seniory. Potřeba ocenění pečujících, toto 
ocenění se může  projevit i na informačních materiálech. 

• Informace směřovat na správné místo. Nevytvářet nové info. materiály, ale dbát na logické 
distribuování informací. 

• Potřeba užší spolupráce mezi soc. oblastí a zdravotnictvím. Ideálně sociální sestry  na 
poliklinikách, ustanovit statut „komunitní sestra“. 

• Dobrá praxe z Belgie: u informačních materiálů zvolit jednotící vizuální prvek. Uživatel je pak 
vždy pozná mezi ostatními info. materiály a bude vědět, že tyto jsou přímo od nás. 

 
2. Představení projektu Křesadlo – ocenění pro dobrovolníky 

Mgr. Rossi, vedoucí Odd. prorodinné politiky OZ MMB představila projekt Křesadlo. PowerPointová 
prezentace je přílohou zápisu. 
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Paní Oujezdská projevila o téma zájem s tím, že by stálo za to udělat k tématu dobrovolnictví pro 
zájemce samostatnou schůzku. 
 
Paní Šléglové hovořila o tom, že statut dobrovolníka není přesně vymezen a někdy cena Křesadlo 
může na poli neziskového sektoru mít spíše negativní vliv. 
 

3. Informace o rozvoji spolupráce s městskými částmi v oblasti rodinné politiky 
 
Bc. Tesařová informovala o  schůzce se zástupci městských částí. Ta proběhla  21.9. 2017 a zúčastnilo 
se jí 11 městských částí (z celkem 29MČ). 
Zástupci Odd. prorodinné politiky představili činnost oddělení a zároveň ocenili zájem ze strany 
městských částí o téma podpory rodin.  Dále hovořily konkrétně o možnostech spolupráce s MČ. 
Některé podněty z diskuse se zástupci MČ: 
 

• Otevřelo se téma možnosti poskytování dotací ze strany magistrátu městským částem. 
Současný systém toto neumožňuje. Toto téma je námětem pro další diskuzi. Téma se 
otevřelo v souvislosti s podporou Klubů seniorů, kdy tyto kluby většinou nemají právní 
subjektivitu. 

• Kluby seniorů lidem mnohdy více vyhovují než tzv. „Klasy“ (Klas klub aktivních seniorů). Klasy 
bývají často hodně strukturované, vytrácí se spontaneita….Paní Dudková bude o tomto 
komunikovat s ředitelkou organizace Spokojený senior- Klas. 

• Paní místostarostka Žůrková: Jedna z možností podpory, kterou by MČ uvítali, je zajištění 
školitelů nebo školení ze strany magistrátu. Žádanými tématy jsou první pomoc, jak psát 
životopis, dovednosti pro maminky vracející se z RD apod.    

• Místostarostky Mgr. Doležalová, Žůrková: je zde potřeba ucelených informací shromážděných 
na jednom místě. Pomohla by například možnost mít na magistrátním webu svou stránku, 
kterou by si jednotlivé MČ mohly samy administrovat. 

• Na setkání zazněly informace o soutěžích Obec přátelská rodině a Obec přátelská seniorům                 
a rovněž o Auditu family friendly community.  

 
Vzhledem k tomu, že na toto téma již nezbylo příliš časového prostoru bude předmětem i dalšího 
setkání poradního sboru. 
 

4. Různé 
Členové poradního sboru byli upozorněni na možnost připomínkovat dokument Strategie 2050, 
dokument a vše o něm naleznete na www.brno2050.cz.  
 
Závěr: 
Paní předsedkyně poděkovala všem zúčastněným a ukončila jednání. 
 
Termín další schůze nebyl z důvodu nepřítomnosti pana náměstka stanoven. Plánován je na 
polovinu měsíce listopadu a bude stanoven dle časových možností pana náměstka. 
 
Zapsala: Bc. Drahomíra Tesařová dne 9. 10. 2017  
 
 
Přílohy:  
Závěrečnou zpráva z výzkumu „Mezigenerační vztahy a solidarita“ 
Prezentace projektu Křesadlo 
Prezenční listina 

http://www.brno2050.cz/

